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1. Forhandlingsmøde med Pædagogisk Kartel 
om vikarregler på dagsinstitutionsområ
det
Økonomiudvalget har afholdt forhandlings
møde med Pædagogisk Kartel den 9/6 og 
referatet er udsendt til Kartellet til 
forelæggelse for ledere og medarbejdere. 
Pædagogisk Kartel har den 11/6-87 frem
sendt bemærkninger til referatet fra for
handlingsmødet den 9. juni.
Pædagogisk Kartel oplyser, at forslaget 
til ændrede vikarregler kan godkendes 
med undtagelse af punkt 8, hvor man øn
sker, at fremgangsmåden ved brug af vik
arbudgettet til dækning af barsel og ad
optionsvikariater skal foregå som tidli
gere, d.v.s. at hver enkelt institution 
via forvaltningen disponerer over egen 
vikarkonto.
Sagen forelægges påny økonomiudvalget 
med bemærkningerne fra Pædagogisk Kar
tel .
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2. Skolebuskørsel 
Journal nr. 13.05
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Alex Jensen og Chr. Simonsen & sønner 
har fremsendt tilbud vedr. skolebuskør
sel i kommunen.
Tilbuddet omfatter den almindelige skole
buskørsel samt kørsel mellem kl. 16.00 
- 23.00, som er sendt til høring i ung
domsskolenævn, Unionen og socialudval
get.
Da kontrakten med konsortiet udløber ved 
sommerferiens start skal der aftales nye 
betingelser.
Kulturelt udvalg vedtog på møde den 1. 
juni 1987 at anbefale forslag til skole
buskørsel kl. 7.30 - 15.45 og Mogens Bo 
Hansen anbefaler forslag 2 kl. 16.00 -
23.00.
Udvalget afventer udtalelse fra Unionen 
og Ungdomsskolen vedr. kørsel efter kl.
16.00.
Økonomiudvalget vedtog i møde den 9. ju
ni 1987, at kulturelt udvalgs formand 
og kulturel forvaltning optager forhand
ling med busselskaberne om en 2-årig 
kontrakt.

Kulturel forvaltning oplyser, at
Skibby Rejser, pr. tlf. 

den 16. juni har meddelt, at prisen pr. 
år er uændret, uanset om kontrakten er 
2- eller 5-årig.
Der er således ikke optaget ny forhand
ling .
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Rengøring på Marbakskolen
Kontrakten om daglig rengøring af Mar- 
bækskolen mellem Skibby kommune og Tras- 
bo rengøring udløber pr. 31. december 
1987.
Skal Skibby kommune
a. genforhandle kontrakten med Trasbo 

rengøring,
b. udbyde rengøringsentreprisen i lici

tation, eller
c. overtage rengøringsarbejdet pr. 1. 

januar 1988.
Kulturelt udvalg vedtog på sit møde den 
22. juni, at punkterne a) og c) skal un
dersøges, ligesom priser på rengørings
midler skal undersøges.
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4. Opsigelse på grund af sygdom
Økonomiudvalget behandlede på sit møde 
den 12. maj en sag vedr. en sygehjælper 
på plejehjemmet Nordhøj, der pr. 12. maj 
havde haft 118 sygedage indenfor de sid
ste 12 måneder.
Sagen blev udsat til fornyet vurdering 
i august måned.
Pågældende meddeler nu i skrivelse af 
2. juni, at hun har været til samtale 
hos sin læge og fik den besked, at hun 
bør holde op med jobbet som sygehjælper. 
Udtalelse fra læge, dateret den 2. juni 
vedlagt sagen.
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Byggesyn på ejendomme under kulturelt 
udvalg.
Journal nr. 82.00
Ved ejendomsudvalgets byggesyn den 
16/3-87 besigtigedes ejendomme, som hø
rer under kulturelt udvalg.
Teknisk forvaltning har udarbejdet en 
byggesynsrapport med kalkulerede priser 
på de besigtigede byggesynsarbejder: 
Hanghøjgård, ungd.klub kr. 13.500,-
Spejderhytte, Nordm. 
Marbækskolen 
SIK' klubhus 
Skibby idrætshal 
Fr itidscentret 
Dagpleje
Skolevejens børneh. 
Ferslev skole 
Skuldelev skole 
"Kildens" klubhus
I alt

kr
kr
kr
kr
kr
kr
kr
kr
kr
kr

19.000,
300.250,
24.500,
99.000,

117.000,
11.000,
7.500,

114.500,
509.500,
22.000,-

1.237.750,-
Elendomsudvalget indstiller til kultu
relt udvalg, at byggesynsarbejderne god
kendes til udførelse i 1987, idet der 
dog, såfremt der må foretages en priori
tering, lægges størst vægt på repara
tionsarbejder og udvendige vedligeholdel
sesarbejder på bygningerne.
Kulturelt udvalg vedtog på møde den 1. 
juni 1987 følgende:
Socialdemokratiet anbefaler, at der som 
minimum udføres byggearbejder som anført 
i indstillingsbilag fra teknisk forvalt
ning af 29/4-87.
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Fortsat
Mogens Bo Hansen indtager særstandpunkt, 
idet han ønsker teknisk forvaltnings rap
port om arbejder udført.
Hanne Kyvsgaard ønsker at afvente byrå
dets afgørelse.
Lise Lotte Due var fraværende. 
Økonomiudvalget vedtog i møde den 9. ju
ni 1987, at sagen udsættes til det ekstra
ordinære møde.
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Ejendommene matr. nr. 14 o m.fl> Ferslev 
by, Ferslev samt matr. nr. 48 h m.fl. 
Vejleby, Ferslev
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Byrådet blev på møde den 20. maj oriente
ret om, at advokatfirmaet Schierbech og 
Skytte havde indgivet stævning mod Skib
by kommune vedrørende ovennævnte ejendom
me.
Kommunens advokat har efterfølgende und
skyldt oplysningen, idet der ikke er 
indgivet stævning, men derimod kommer 
henvendelse fra advokatfirmaet Shierbech 
og Skytte, om man fra kommunens side 
fortsat måtte være interesseret i at sæl
ge arealet til initiativgruppen og på 
hvilke vilkår.
Kopi af skrivelse af 27. maj 1987 fra 
kommunens advokat vedlægges. 
Kommunaldirektøren foreslår, at man la
der advokaten svare, at kommunen er in
teresseret i at sælge arealerne til initi
ativgruppen og foreslår samtidig, at vil
kår for eventuel handel udarbejdes af kom-' 
muneingeniøren og kommunaldirektøren i san̂  
råd med formanden for ejendomsudvalget 
og økonomiudvalget samt kommunens advo
kat og Ejendomsfirmaet M/K.
Økonomiudvalget vedtog i møde den 9. ju
ni 1987, at oplæg til vilkår forelægges 
for byrådet efter forelæggelse på det 
ekstraordinære økonomiudvalgsmøde.
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7. Ejendommene Sølvkær III i Skuldelev
I fortsættelse af økonomiudvalgets møde 
den 10. marts vedrørende eventuel salg 
af arealer til andelsboliger i Skuldelev 
til arkitekt Jesper Staun forelægges 
skrivelse af 21. maj 1987 fra Ingelise 
Staun, hvori man forespørger, om der kan 
opnås en forhandlingsløsning og på hvil
ke vilkår.
Kopi af skrivelse af 21. maj 1987 vedlæg
ges.
Kommunaldirektøren foreslår, at man sva
rer, at kommunen vil være indstillet på 
at drøfte en forhandlingsløsning og fo
reslår samtidig, at vilkår for eventuel 
handel udarbejdes af kommuneingeniøren 
og kommunaldirektøren i samråd med for
manden for ejendomsudvalget og økonomiud
valget, samt kommunens advokat og Ejen
domsfirmaet M/K.
Økonomiudvalget vedtog i møde den 9. ju
ni 1987 at oplæg til vilkår forelægges 
for byrådet efter behandling på det ek
straordinære økonomiudvalgsmøde.
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8. Budget 1987
Byrådet vedtog på sit møde den 22/4-87 at 
godkende, at der skal foretages en 20% 
reduktion på alle forbrugskonti på 
1987-budgettet.
Kulturelt udvalg skal spare kr. 600.000. 
Der er indkommet forslag fra skolerne, 
institutioner m.v.
Ungdomsskolenævnet behandlede ungdomssko
leinspektørens forslag den 19/5-87 og 
kan ikke støtte besparelsen på 20% på for
brugskontiene på 1987-budgettet, idet 
der henvises til ungdomsskoleinspektø
rens skrivelse af 14/5-87.
Hanne Kyvsgaard bemærker, at hun finder 
det ønskeligt ud fra kommunens økonomis
ke situation, at også ungdomsskolen stil
ler sig solidarisk.
Skolekommissionen har på møde den 15. 
juni 1987 behandlet budget 1987 og anbe
faler de af lærerråd og skolenævns udar
bejdede udtalelser.
Hanne Kyvsgaard indtager særstandpunkt. 
Endvidere anbefaler skolekommissionen 
ungdomsskolenævnets udtalelse.
Hanne Kyvsgaard fastholder sin bemærk
ning.
Musikskolens forslag til besparelser kan 
ikke anbefales.
Kurt Jensen og Hanne Kyvsgaard indtager 
særstandpunkt, idet de anbefaler forsla
get.
Kulturelt udvalg kan ikke gå ind for be
sparelser på 1987-budgettet og kan hel
ler ikke støtte de foreslåede besparel
ser .
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8. Fortsat
Lise Lotte Due og Hanne Kyvsgaard indta
ger særstandpunkt, idet de ønsker, at 
der foretages en minimum besparelse på 
15% på alle forbrugskonti.
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Forslag om anlægsstop
I forbindelse med overvejelser om kommu
nens generelle økonomiske situation samt 
den igangværende budgetlægning for 1988 
foreslår Konservative og Venstre, at der 
indføres et øjeblikkeligt anlægsstop - 
foreløbigt gældende indtil 1/10 1987. 
Undtaget for anlægsstoppet vil være kloa
keringsarbejder samt udgifter til bygge
modning, hvor anlægsudgiften umiddelbart 
vil medføre en salgsindtægt til kommu
nen. Dog vil jordarbejder m.v. ved Han
ghøjgård blive foretaget, da det må for
ventes, at dette vil forøge mulighederne 
for salg.
I henhold til den senest udarbejdede lik
viditetsoversigt fremgår det, at følgen
de projekter vil blive berørt af anlægs
stoppet:

Byggemodning - Sølvkær (bolig) 
Byggemodning - Sølvkær (erhverv) 
Byggemodning - 19 ak, Skibby 
Halmvarmeværk 
Skuldelev skole
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10. Budget 1988

3266
Tirsdag den 23. juni Formandens

initialer:

1987
kl. 13.00

på borgmesterens kontor

Fortsat behandling af budget 
miudvalgets egne konti. 
Intern notits af 19/6-87 fra 
rektoren vedlægges.
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Salg af Hanghøjgårds jorder 
Efter besigtigelse af arealerne ved Hang
høj den 27/5 87 for at få afklaret mu
ligheden for frasalg af et areal af 
matr. nr. 11-a Skibby by, Skibby, har 
teknisk forvaltning på temadagen den 10. 
juni 1987 fremlagt en skitse over area
lerne .
Indstillingsbilag vedlagt. 
Ejendomsudvalget indstiller at ejendoms
firmaet M/K fremsender salgstilbud til

på et areal som skitse
ret. Den rigtige størrelse af arealet 
afpasses efter forholdene i marken og 
handelen effektueres ved forpagtningsaf
talens udløb pr. 31.12.87.
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2. Udlån af borde og stole
Økonomiudvalget vedtog på sit møde den 
14. maj 1985 efter indstilling fra kultu
relt udvalg, at vejvæsenet transporterer 
borde og stole fra idrætshallerne for 
klubber, bylaug og lignende samt for kom
munens institutioner internt, indtil der 
oprettes stole/borde-depot ved skolerne 
i Ferslev og Skuldelev.
Teknisk forvaltning har ved flere lejlig
heder bedt kulturel forvaltning om at 
foreslå, at udbringning af stole og bor
de afskaffes eller minimeres.
Kulturelt udvalg har efter disse henven
delser behandlet sagen på flere møder, 
men har besluttet ikke at ændre nuværen
de ordning.
Teknisk forvaltning har opgjort tidsfor
bruget til 410 mandtimer i 1985 og 512 
i 1986. Opgjort på denne måde bruges der 
således 1/4 mand pr. år på dette arbej
de .
Teknisk udvalg har på møde den 18. juni 
1987 været forelagt denne opgørelse 
m.m. og vedtog, at udbringning af borde 
og stole må væk fra udvalgets regi, idet 
der alene bør bringes borde og stole ved 
kommunale arrangementer.
Socialdemokratiet indtager særstandpunkt 
og ønsker sagen forelagt byrådet.
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